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بَحث عن نهر النيل
[bookmark: _GoBack]
أن نهر النيل هو شريان الحياة لما يقرب من 14مليون فرد فهو مصدر لجذب السكان فمثلا في جمهورية مصر العربية يتركز معظم السكان في محافظة القاهرة وفي السودان يتركز السكان في مدينة الخرطوم حيث تقع علي جانبي نهر النيل ولنهر النيل العديد من الفوائد والمنافع.
نهر النيل
· هو أطول أنهار العالم حيث يبلغ طوله 6695 كيلو متر مربع حيث ينبع من بحيرة تدعى فكتوريا في الجنوب ليتجه شمالا نحو المصب في البحر المتوسط.
· ويقع على طول نهر النيل عشرة دول تعرف بدول حوض النيل وهما (تنزانيا، ورواندا، وبوروندي، وأوغندا، وجمهورية الكونغو الديمقراطية، وإريتريا، وكينيا، وإثيوبيا، وجنوب السودان، والسودان، ومصر.
· يتكون نهر النيل من رافدين رئيسين يغذيان وهما:
· النيل الأبيض : يعتبر النيل الأبيض هو الرافد الأطول الذي يعد مصدر المياه الرئيسي.
· النيل الأزرق : وهو الرفد الذي يحتوي علي ثلثي مياه نهر النيل بالإضافة إلى الطمي.
فوائد نهر النيل قديما

كان لنهر النيل قديما العديد من الفوائد منها 
· لعب نهر النيل دورا رئيسيا في بناء الحضارة المصرية القديمة حيث كان هو مصدر الرطوبة الوحيد الذي حافظ على المحاصيل.
· كما كان نهر النيل وسيلة للتنقل من مكان إلي أخر لذلك كان له دور رئيس في عملية التجارة ونقل البضائع.
· كان لنهر النيل دور كبير في المساعدة على بناء الأهرامات، حيث كانت الحجارة تنتقل بالقوارب عبر النهر.
· ساهمت فيضانات نهر النيل بتزويد جانبي النهر بتربة خصبة ساعدت المصريين القدماء على العمل بالزراعة والتي كانت سببا أساسيا في قيام الحضارة المصرية القديمة.
· الطمي الذي كانت ينتج من الفيضانات كان سببا في تكوين تربة خصبة في دلتا النيل والتي ساعدت على نمو نبات البردي الذي أستخدام بعد ذلك في صناعة الورق والملابس

أهمية نهر النيل

لنهر النيل أهمية كبيرة في العصور الحديثة فهو تقوم عليه حياة الشعوب حيث تكمن أهميتها في النقاط الآتية :
· 95٪ من المصريين يعيشون على ضفاف نهر النيل.
· يعتبر وسيلة لنقل البضائع.
· يعتبر نهر النيل مصدر للمياه لملايين الأفراد التي تعيش في مختلف الدول الأفريقية.
· ساعد نهر النيل في انتشار الزراعة على ضفافه وإنقاذ حياة الملايين الذي لولا نهر النيل ولأصبحت أفريقيا أرض صحراوية قاحلة.
· يلعب نهر النيل دورا كبيرا في مصر حيث يستخدم في توليد الكهرباء من المياه في السد العالي.
· تعيش الكثير من الأسر الأفريقية على صيد الأسماك من نهر النيل فهو مصدر غني جدا بالثروة السمكية
· هو المورد الرئيسي للمياه في مصر حيث يعتمد عليه المصريون بنسبة 95٪ ليوفر حاجتهم المائية.
· تعتمد عليه الكثير من المصانع خصوصا في مصر.
· هو بيئة متنوعة حيث تعيش بها العديد من الحيوانات مثل التماسيح، وفرس النهر، والسلاحف والأسماك والطيور وغيرها.
الحماية والمحافظة على نهر النيل

· يجب أن تقوم الدول التي تقع على جانبي نهر النيل بمحاولة البَحث علي بدائل لتخفيف الضغط على مياه نهر النيل فلا تتعرض للنقصان.
· تجنب زراعة المحاصيل التي تستهَلْك الكثير من الماء مثل الارز .
· يجب ترشيد أستهَلْاك المياه ونشر المزيد من حملات التوعية عن الخطر الذي سيلحق بهم اذا نقصت أو جفت مياه نهر النيل.
· يحب المحافظة على نظافة نهر النيل وعدم إلقاء المخلفات والقمامة ومخلفات المصانع في النهر وذلك لأنها تصيب الإنسان بالكثير من الأمراض والسرطانات
· يجب استغلال المياه الفائضة من نهر النيل وبناء السدود لتخزينها.
· عدم إلقاء مخلفات السفن والمصانع في نهر النيل فهي تؤدي إلي قتل الثروة السمكية والقضاء عليها
· .
خاتمة عن بَحث نهر النيل

عرفنا الأن الأهمية العظيمة التي يمثلها نهر النيل فهو ليس فقط مصدر للمياه ولكنه مصدر للحياة بأكملها لذا يجب المحافظة عليه وحمايته.














The Nile River
The Nile River is the lifeblood of nearly 14 million people, as it is a source of attraction for the population. For example, in the Arab Republic of Egypt, most of the population is concentrated in Cairo Governorate, and in Sudan, the population is concentrated in the city of Khartoum, which is located on both sides of the Nile River. The Nile has many benefits and benefits.
The Nile River
• It is the longest river in the world, with a length of 6,695 square kilometers. It originates from a lake called Victoria in the south, then heads north towards the mouth of the Mediterranean Sea.
• There are ten countries known as the Nile Basin countries along the Nile, namely (Tanzania, Rwanda, Burundi, Uganda, the Democratic Republic of the Congo, Eritrea, Kenya, Ethiopia, South Sudan, Sudan, and Egypt.
• The Nile River consists of two main tributaries that feed:
o The White Nile: The White Nile is the longest tributary, which is the main water source.
o The Blue Nile: It is the tributary that contains two-thirds of the waters of the Nile River in addition to silt.
Benefits of the Nile River in the past
The Nile River in the past had many benefits, including:
• The Nile River played a major role in building the ancient Egyptian civilization, as it was the only source of moisture that preserved crops.
• The Nile River was also a means of transportation from one place to another, so it had a major role in the process of trade and transportation of goods.
• The Nile River had a major role in helping to build the pyramids, as stones were transported by boat across the river.
• The floods of the Nile River contributed to providing fertile soil on both sides of the river, which helped the ancient Egyptians to work in agriculture, which was a main reason for the establishment of the ancient Egyptian civilization.
• The silt that was produced from the floods was the reason for the formation of fertile soil in the Nile Delta, which helped the growth of the papyrus plant, which was then used in the manufacture of paper and clothes.
The importance of the Nile River
The Nile River has great importance in modern times, as it is based on the lives of peoples, as its importance lies in the following points:
• 95% of Egyptians live on the banks of the Nile River.
• It is considered a means of transporting goods.
• The Nile River is a source of water for millions of people living in various African countries.
• The Nile River helped spread agriculture on its banks and saved the lives of millions. Without the Nile River, Africa would have become a barren desert land.
• The Nile River plays a major role in Egypt, where it is used to generate electricity from water in the High Dam.
• Many African families live on fishing from the Nile River, as it is a very rich source of fish wealth
• It is the main water resource in Egypt, as Egyptians depend on it by 95% to provide their water needs.
• Many factories depend on it, especially in Egypt.
• It is a diverse environment where many animals live such as crocodiles, hippos, turtles, fish, birds and others.
Protection and preservation of the Nile River
• The countries that lie on both sides of the Nile River should try to search for alternatives to reduce the pressure on the waters of the Nile River, so that they are not exposed to a decrease.
• Avoid planting crops that consume a lot of water, such as rice.
• Water consumption must be rationalized and more awareness campaigns should be published about the danger that will befall them if the Nile water decreases or dries up.
• He likes to maintain the cleanliness of the Nile River and not to throw waste, rubbish and factory waste into the river because it infects people with many diseases and cancers.
• We must exploit the surplus water from the Nile River and build dams to store it.
• Do not dump the wastes of ships and factories in the Nile River, as they lead to killing and eliminating fish stocks.
Conclusion on the research of the Nile River
We now know the great importance that the Nile River represents, as it is not only a source of water, but a source of life as a whole, so it must be preserved and protected.
